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«Ми з вами і є країна!
Тільки від кожного з нас 
залежить,якою буде Україна, 
з якими досягненнями 
ми зустрічатимемо 
нові річниці Незалежності», – 

Іванна Смачило

Нещодавно заступником 
Міністра юстиції України 
стала рівнянка Іванна Смачило. 
До цього вона очолювала 
Головні територіальні 
управління юстиції 
у Рівному та Львові, 
багато років присвятила 
роботі в адвокатурі 
та громадській діяльності. 
Іванна Василівна 
є прикладом успішної роботи 
нових облич в команді Мін’юсту, 
адже вперше на керівну посаду 
на держслужбі потрапила 
завдяки відкритому конкурсу, 
а у роботі показала себе молодим, 
креативним і прогресивним 
керівником. Про плани 
на новій посаді у відвертій 
розмові з Іванною Смачило.

сучасна юстиція україни        у фокусі юстиції
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бюлетень міністерства юстиції україни

 Ви мріяли стати юристом, 
чому саме 
обрали цей фах?

Як на мене, юрист – це навіть 
більше, ніж фах, це спосіб життя. 
Має ця професія свої тонкощі, 
які мені дуже імпонують. Юрист 
завжди має підходити до всього 
спокійно і зважено, вміти аналізу-
вати, думати наперед, прогно-
зувати. Він має вивчити всі тон-
кощі справи, зважити всі «за» 
та «проти». Окрім того, хороший 
юрист – це не тільки хороший 
законознавець, а й добрий пси-
холог, який вміє контролювати 
свої емоції, правильно їх вико-
ристовувати в комунікації для 
досягнення результату. Адже саме 
юристи стоять на варті справедли-
вості, захищають права громадян. 
Це є метою всієї нашої діяльності. 
От і скажіть, як можна було не об-
рати таку професію? Ото ж бо. 
Я не розчарувалась у ній за роки 
роботи, а ще більше її полюбила. 

 З Вашої офіційної біографії 
відомо, що Ви багато років 
працювали адвокатом. 
А в 2015 році вирішили 
стати чиновником. Чому?

До того я і не думала про кар’єру 
держслужбовця. Як і більшість 
людей, мене не влаштовувала ситу-
ація в державі. Особливо в царині 
державних послуг, які мають відно-
шення до юриспруденції. Я актив-
но працювала в громадській сфері, 
чимало допомагала громадським 
організаціям, журналістам, була 
активною учасницею Помаран-
чевої революції та Революції Гід-
ності. «Поймите, нас задолбало» – 
усі пам’ятають цей транспарант 
на барикадах Майдану. А ще там 
було гасло «Перепрошуємо за нез-
ручності – ми змінюємо країну». 
Це дуже мене зачепило. Хто я,якщо 
в процесі цих змін просто стоятиму 
осторонь? Хто я, якщо буду байду-
жим спостерігачем? Слабодухість– 
обрати легкий шлях, споглядати, 
поїхати в пошуках кращих умов 

у розвинену країну. Виїхати в Євро-
пу – просто. Набагато важче – ро-
бити Європу тут. Та яке там важче– 
це дуже непросто! Коли в 2015 році 
я вирішила трішки спробувати 
допомагати змінювати країну, 
то й уявити не могла, що це «тріш-
ки» затягнеться на довгих три роки. 
Тоді я повірила в прозорі конкур-
си Мін’юсту і вирішила подаватися 
на посаду начальника обласного 
управління юстиції. Ніхто не вірив, 
але я виграла. Як згодом виявилось, 
це було найпростіше. А працювати 
було ой як не просто – по крих-
тах збирати команду, шукати під-
тримки у громадськості, депутатів, 
щодня пояснювати важливість змін 
людям… 

Помічник судді, 
адвокат, керівник 
територіального 
управління юстиції, 
заступник Міністра – 
у якій іпостасі Вам було 
найкомфортніше? 
Вам є з чим порівнювати, 
адже Ви працювали 
в Рівному, Львові і тепер 
у Києві.

Скажу по секрету, людині ком-
фортно скрізь, якщо вона любить 
свою роботу і займається тим, що 
подобається, приносить користь 
людям. Я люблю Україну, людей, 
які живуть тут, міста, які вони роз-
вивають. У кожному місті є свій 
шарм , з кожного міста можна 
почерпнути  своє  натхнення . 
Дякую долі за те, що мала мож-
ливість пройти всіма кар’єрни-
ми щаблями в нашій юридичній 
професії. Кожна зі сходинок – 
дає свій неоціненний досвід , 
який потрібний у роботі хорошо-
го керівника.  

То Ви перфекціоніст?

До певної міри так. Але є ще 
куди рости. Люблю, коли скрізь 
панує порядок. Це дозволяє пра-
цювати і жити ефективніше. 

 Нині Ви заступник 
Міністра юстиції. 
Які плани, ідеї?

Чесно  – ще  не  відчуваю , 
що щось змінилось. Посада інша, 
я – ні. Це є моїм незмінним пере-
конанням. Де б ти не працювала, 
яку б посаду не займала – маєш 
бути максимально простою і від-
критою до людей . «Ти така ж, 
як і всі» – настанова, яку не забу-
ваю. Тому ніколи не уникаю спіл-
кування з людьми, переймаюсь 
їхніми проблеми. І не може бути 
інакше. Добре, що маю друзів 
і колег, які допомагають триматися 
в тонусі і не скочуватися до «де-
шевих понтів». Що ж стосується 
планів та ідей на новій посаді… 
Вони амбітні. Я так завжди пра-
цюю – ставлю собі надзавдання 
і працюю. Тільки так можна до-
сягти більшого. Тому робитиме-
мо те, що не робили раніше інші. 
І точно це буде сучасно, креа-
тивно і орієнтовано на результат. 
Але про це треба не говорити, 
це треба робити.

Які напрями
у Мін’юсті
куруєте?

Одним із пріоритетних на-
прямів є розвиток системи безо-
платної правової допомоги, саме 
тому відповідно до функціональ-
них повноважень куруватиму 
і спрямовуватиму діяльність Ко-
ординаційного центру з надання 
правової допомоги. Також забез-
печуватиму в межах повноважень 
взаємодію Міністерства з Апа-
ратом Верховної Ради Украї-
ни, Адміністрацією Президента 
України та Секретаріатом Кабі-
нету Міністрів України. Крім того, 
відповідатиму за питання ре-
формування системи адвокатури 
і процесуального законодавства,  
діяльність Департаменту з пи-
тань правосуддя та національної 
безпеки, який безпосередньо під-
порядкований Державному секре-
тарю Міністерства. 
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З Вашої легкої руки 
пілотний проект у Рівному – 
застосування санкцій 
щодо боржників з виплати 
аліментів за підтримки 
Мін’юсту поширився 
на всю країну. Пишаєтесь 
таким проектом?

Те, що в Україні вдалося пе-
реломити ситуацію з виплатою 
аліментів,  заслуга всієї команди 
Міністерства юстиції: від Міністра 
Павла Петренка до просто дер-
жавного виконавця. Це величез-
ний масив роботи, в тому числі 
законодавчої і просвітницької. 

Це справді результат. Я часто 
отримую схвальні відгуки від 
мам, які нарешті змогли доби-
тися справедливості. Навіть від 
чоловіків , які самі сплачують 
аліменти. Вони підкреслюють – 
це вірна ініціатива. Відповідаль-
но ставитися до власних дітей 
мають усі без винятку. Стосовно ж 
нашого старту в Рівному – це теж 
командна робота. Насамперед 
в тому, що ми повірили в ідею 
Павла Петренка  і п ід ійшли 
до справи нестандартно. Залу-
чили громадськість до обгово-
рення та розробки ідеї. Ми одні 

з перших розмістили у Рівному 
креативні  біл-борди, які закли-
кали до сплати аліментів. Вони 
були протеговані простими, але 
зрозумілими гаслами. На кшталт, 
«Забув про аліменти – забудь 
і про безвіз». Добре, що Мін’юст 
підтримав це і в подальшому 
кампанія поширилась на всю 
країну. Кампанія «Чужих дітей 
не буває» – реально допомогла 
тисячам людей. 

Ви маєте хобі? 
Чим займаєтесь 
у вільну хвилину?

Весь вільний час намагаюсь 
присвячувати родині. Максималь-
но проводити час разом. Готува-
ти їжу, спілкуватися, відпочивати. 
Сім’я, родина – це те, що справді 
важливо. 

Що для вас незалежність?
Як окреме слово 
і як власне свято?

Незалежність – можливість 
робити те, що хочеш, те, що вва-
жаєш за потрібне. Втім, незалеж-
ність завжди  має  свою  ціну. 
Треба добре потрудитися, щоб 
здобути  свою  незалежність 
і втримати її. Але вона того варта. 

Наша країна відзначила чер-
гову річницю здобуття Незалеж-
ності. Після подій останніх років 
ми знаємо її ціну. За Незалеж-
ність своєї країни треба бороти-
ся, треба багато працювати, щоб 
зробити свою країну успішною 
і справді самостійною. Ми, україн-
ці, тільки вчимося основам дер-
жавності, ми будуємо свою націю. 
Так, не все виходить ідеально, 
і не з першого разу. Але ми ру-
хаємось вперед. Бо ми з вами 
і є країна! Тільки від кожного 
з нас залежить, якою буде Украї-
на, з якими досягненнями ми зу-
стрічатимемо нові річниці Неза-
лежності. Давайте працювати над 
цим і, попри незручності, таки 
змінювати свою країну.   

З Днем Незалежності!


